
 

VERSLAG 
 
> Retouradres Postbus 93118  2509 AC Den Haag 

  
Honderdeerste bijeenkomst Nationaal Comité advies dierproevenbeleid (NCad) 
d.d. 13-09-2024 
  
  
  
 
  

  

 

 

 
 

 

 

Pagina 1 van 4 

 

 

 

   

 

 
 
Postbus 93118 
2509AC Den Haag 

Contactpersoon 
Leane van Weereld 
Secretaris/senior adviseur 
 
  
  

Onze referentie 
NCad-24-09-04 

 

Intern gebruik 

Intern gebruik 

Opening en vaststellen van de agenda  
De vergadering vindt digitaal plaats. Naast de voorzitter, zes NCad-leden 
en een tijdelijk NCad-lid zijn de algemeen secretaris en vier leden van de 
staf aanwezig. Tevens is een gastspreker aanwezig bij het agendapunt; 
‘Evaluatie gebruik LinkedIn 2024’. 
 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom.  
De agenda wordt akkoord bevonden met één aanpassing. Het agendapunt: 
’Aangepaste missie, visie NCad’ zal nu niet worden besproken aangezien 
een tekst ter verduidelijking van de missie en visie nog niet kon worden 
geïncorporeerd in het conceptvoorstel. Eventuele inbreng op de 
voorliggende tekst kan schriftelijk worden doorgegeven aan de staf. Het 
aangepaste voorstel zal in de volgende vergadering worden voorgelegd. 
 
Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van 
belang voor het NCad 
Roger Adan geeft aan verschillende experts vanuit de faculteit 
diergeneeskunde van Universiteit Utrecht te spreken om meer inzicht te 
krijgen in de ethiek rondom fundamentele wetenschap.  
Hij is lid van FENS CARE (Committee on Animals in Research) en het ECNP 
Preclinical Data Forum Network. In deze rol heeft Roger contact met de 
European Brain Council en neemt hij zitting in een comité dat het belang 
van dierproeven voor neurologisch onderzoek bespreekt. Hij levert in deze 
rol een bijdrage aan de voorbereiding van documenten, met een focus op 
transparantie. Er wordt onder andere onderzocht wat het betekent als 
dezelfde regels voor dierproeven zouden gelden voor zowel kleine als grote 
huisdieren. Deze rol vervult hij niet als NCad-lid, maar op persoonlijke titel. 
 
Evaluatie gebruik LinkedIn 2024 
Een medewerker van de staf geeft een presentatie over de voortgang van 
de LinkedIn-activiteiten in de afgelopen maanden. Deze presentatie gaat in 
op de behaalde doelen, succesvolle strategieën, gebieden die verbetering 
behoeven en de lessen die hieruit kunnen worden getrokken. 
Begin 2023 is gestart met het actualiseren van het LinkedIn-
bedrijfsaccount van NCad. De doelstellingen voor dit account zijn het 
verhogen van de zichtbaarheid van het NCad, het kenbaar maken van 
activiteiten, stimuleren van het aantal bezoekers van de NCad website, het 
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Intern gebruik delen van nieuws en kennis, en het versterken van de verbinding met onze 
samenwerkingspartners. 
Het aantal volgers groeit. Er wordt voornamelijk in het Nederlands 
gecommuniceerd, met af en toe een Engelstalige post, allemaal in een 
herkenbare stijl. Succes op LinkedIn kan onder andere worden gemeten 
aan het aantal volgers, likes, reposts en interacties met berichten. Er wordt 
in het NCad van gedachten gewisseld op welke wijze het NCad LinkedIn wil 
inzetten. 
Bij de besprekingen over het toekomstige jaarplan zal in overweging 
worden genomen hoeveel er in communicatie wordt geïnvesteerd, met 
name op LinkedIn, en hoe wordt omgegaan met het actief deelnemen in 
eventuele discussies die berichten kunnen oproepen, vooral in relatie tot de 
inzet van de staf. Het is van belang om een tussenevaluatie op regelmatige 
basis terug te laten keren in een NCad vergadering.  
 
Plan van aanpak transitie 
De betrokken medewerker van de staf en de verantwoordelijke NCad-leden 
geven een toelichting over het digital event dat 10 oktober zal gaan 
plaatsvinden in de studio van RVO. De voorbereidingen daarvoor zijn in 
volle gang. Er is reeds een save-the-date verstuurd naar verschillende 
stakeholders en via LinkedIn. Tijdens de bijeenkomst zal een toelichting 
worden gegeven op de evaluatie van het transitieadvies en zal vooruit 
worden geblikt naar het transitieadvies 2.0. Daarvoor is het van belang dat 
belangstellenden input kunnen leveren. Het NCad wil niet enkel de 
gebruikelijke deelnemers betrekken maar ook experts en stakeholders die 
de transitie vanuit een verrassend perspectief kunnen benaderen. Een 
NCad-lid attendeert erop dat het daarbij van belang is om onderscheid te 
maken tussen diagnostische, prognostische en motivationele aspecten en 
te trachten de discussie vooral te richten op de twee laatstgenoemde 
aspecten. De vraag die centraal staat, is hoe we verder gaan na dit digital 
event.  
Het digital event markeert het begin van een proces richting het 
transitieadvies 2.0 waarbij verdere consultaties van (inter)nationale 
stakeholders en het bredere publiek zullen volgen, zowel fysiek als digitaal. 
Transparantie zal een kernonderdeel van dit proces zijn, en de consultaties 
kunnen zowel in een kleine setting als breder georganiseerd worden.  
 
Actielijst 
De actielijst wordt op basis van hetgeen in deze vergadering is afgesproken 
geactualiseerd. 
 
Verslag vorige bijeenkomst  
Na een enkele redactionele suggestie wordt het verslag goedgekeurd. 
 
Mededelingen 
Stand van zaken vacatures twee NCad-leden en voorzitter 
Een medewerker van de staf geeft de stand van zaken weer. Zowel de 
vacature voor een nieuwe voorzitter als de twee vacatures voor NCad-
leden zijn gepubliceerd. Aan de NCad-leden wordt gevraagd om deze te 
verspreiden in hun netwerk. 
 
Reacties tot nu toe over lancering signaaladvies Ernstig ongerief bij dieren 
in het wettelijk vereist veiligheidsonderzoek  
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Intern gebruik De betrokken medewerker van de staf geeft een toelichting. Het 
signaaladvies is een maand geleden gepubliceerd. Om het advies 
toegankelijker te maken, zal een animatie worden gemaakt die zal worden 
gedeeld via sociale media. 
Het advies is door een stafmedewerker gepresenteerd in de CCD 
vergadering van augustus. Daarnaast is tijdens het Eurotox congres dat 
van 8 tot 11 september plaatsvond  in Denemarken plaatsvond, in een 
workshop over dosering in het wettelijk vereist veiligheidsonderzoek naar 
ons advies verwezen. Ook de Europese Commissie heeft belangstelling 
getoond in het signaaladvies.  
 
Meehelpen organiseren themadag Arend Schot DALAS 
Een medewerker van de staf geeft een toelichting. De themadag die in april 
2025 zal plaatsvinden staat in het teken van plastinatie en 3R technieken. 
DALAS zal deze themadag organiseren wellicht in samenwerking met 
Universiteit Utrecht. Gevraagd wordt of het NCad ook een bijdrage zou 
willen leveren. De NCad-leden staan hier positief tegenover. Er worden 
suggesties gedaan over de invulling die zullen worden voorgelegd aan 
DALAS. 
 
Biotechnische dagen 
Een medewerker van de staf deelt mede dat er twee posters gepresenteerd 
zullen worden; een over transitie en een over het signaaladvies ‘Ernstig 
ongerief bij dieren in het wettelijk vereist veiligheidsonderzoek’. Het NCad 
is van mening dat er ook een presentatie of workshop zou moeten worden 
georganiseerd over de eventuele consequenties van een transitie richting 
proefdiervrije innovaties. De staf zal nagaan bij de organisatie wat de 
mogelijkheden zijn en hoe hier invulling aan kan worden gegeven zodat het 
aantrekkelijk is voor biotechnici om een dergelijke workshop of presentatie 
te bezoeken. 
 
Overleg met DALAS 
Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een terugkoppeling van hetgeen in 
het laatste reguliere overleg met DALAS is besproken. Er is onder andere 
gesproken over de onzekerheid die biotechnici ervaren over hun functie als 
de transitie richting proefdiervrije innovatie meer vorm krijgt. In overleg 
met DALAS zal worden bekeken op welke wijze het NCad op dit vlak iets 
kan betekenen. Ook is gesproken over de DALAS themadag en het 
uitdragen van kennis inzake alternatieven voor dierproeven. Er is behoefte 
aan inzicht en het makkelijk vinden van informatie over het betreffende 
thema. Daarnaast is MYDALAS en de betrokkenheid van het NCad 
besproken.  
 
Overleg met IvD-Platform 
Naast een NCad-lid is ook de voorzitter bij dit overleg aanwezig geweest. 
Op basis van hetgeen in de stelsel evaluatie naar voren kwam inzake de 
ondersteuning vanuit het NCad, zijn drie punten besproken namelijk het 
opstellen van Cop’s, harmonisatie van IvD’s en de kennis over 
alternatieven.  
M.b.t de harmonisatie van IvD’s zal worden gewacht met het nemen van 
eventuele stappen totdat de NVWA haar inventarisatie van activiteiten van 
IvD’s heeft afgerond. 
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Intern gebruik Het IvD Platform geeft aan nauwelijks betrokken te worden bij 
werkzaamheden van TPI. Het NCad zal dat signaal bij betreffende 
organisatie neerleggen. 
Het IvD Platform is sinds anderhalf jaar ook op Europees gebied actief en 
heeft zich in Europa verenigd in een overkoepelende organisatie genaamd: 
European Network of Animal Welfare Bodies (ENAWB). 
 
Rondvraag 
RDA rapport Staat van het Dier 
Door een NCad-lid wordt geattendeerd op het rapport van de RDA Staat 
van het Dier waar aandacht wordt gevraagd voor de rechtvaardiging van 
het gebruik van verschillende diersoorten en huisvesting voor, na en 
tijdens de dierproef aan de orde komt. Deze punten zullen worden 
meegenomen in het overleg dat nog zal plaatsvinden met enkele RDA-
leden in het kader van een nieuw op te stellen streefbeeld Dier voor Dier. 
 
DenkTank DECS 
Naar aanleiding van hetgeen is besproken tijdens de Heidag van het NCad 
neemt de ethicus van het NCad nu deel aan de DenkTank DEC’s 


